
Dragi Neretvani, 
  
Prisiljen sam obratiti Vam se priopćenjem zbog stalnih političkih napada gradske 

vlasti Grada Ploča na mene tijekom zadnjega tjedna. Moj istup okarakteriziran je  preoštrim, 
neprovjerenim, neargumentiranim, miješanjem u tuđe poslove i slično. Osobno ga 
doživljavam dovoljno jakim da zaustavi inicijativu koja nije prošla javnu raspravu, a koja bi 
svojim djelovanjem mogla utjecati na sve stanovnike doline Neretve. Smatram se odgovornim 
zaštititi interese građana Metkovića, jer su mi oni i zbog toga svoje povjerenje dali na četiri 
godine. Metković je dio doline Neretve (nije na Marsu, iako bi to neki danas htjeli) i dijelimo 
sudbinu svih Neretvana dogodi li se našoj dolini bilo što loše. 

Gradska vlast u Pločama namjerno pokušava stvoriti umjetan, izmišljen razdor između 
Metkovića i Ploča, ne bi li tada kao jasnoga krivca za sve svoje novonastale probleme 
optužila Metković. Smatraju da je Metković kriv što im nije uspjela inicijativa za 
termoelektranu na ugljen bez javnih rasprava i upoznavanja samih Pločana, a pozivaju se na 
„stoljetnu transparentnost“. Metković je kriv što su odlučili putem referenduma ljude pitati što 
misle tek kad su vidjeli da će oni izaći na ulice, a pozivaju se na „stoljetnu demokraciju“. 
Kažu da Metković izaziva kaos zato što je i on prijavio termoelektranu, zato što ne želi 
napredak Ploča, zato što je sve ovo, kako kažu, gospodarska utrka. 

Dragi Pločani, mi smo sve Metkovce, a i druge Neretvane, upoznali sa svojim 
planovima (u koju spada i termoelektrana na plin) tijekom najtransparentnije javne rasprave 
duge punih 6 mjeseci – tijekom predizborne kampanje. Činili smo to kroz tisuće letaka, 
brošura, programa, više desetaka javnih skupova… Time smo javno pozivali sve da se uključe 
svojim savjetima i kritikama. Naš referendum bili su izbori na kojima nas je u prvom krugu 
podržalo skoro 50% birača, a u drugom krugu izbora gotovo 70%. Tada ni od koga nismo 
imali nijednu zamjerku na plan termoelektrane na plin, iako danas čujemo poneke povike na 
nju. Ako Metkovcima ona smeta, ne pada nam na pamet inzistirati na njoj. Kada smo u svome 
programu pisali o termoelektrani, znali smo da ona nije bajka, već da je prema strategiji 
energetskog razvoja RH ona jako bitna na ovim prostorima, uz prisutne ozbiljne potencijalne 
investitore. Ipak, nikad nismo htjeli razmišljati o ugljenu, nego samo o plinu, koji je ekološki 
mnogo čistiji energent. Ako u Ministarstvu gospodarstva smatraju da je gradnja 
termoelektrane jako bitna za energetsku neovisnost na ovim prostorima, tražimo od njih da 
predvide ekološki kvalitetnije energente, a ne da sve promatraju samo kroz kratkoročnu 
ekonomsku dobit, zanemarujući dugoročni štetan utjecaj na cijelu dolinu. 

Stoga, dragi Pločani, zaboravite napise vašeg predsjednika Gradskoga vijeća koji u 
svome strahu uspoređuje Ploče u budućnosti sa seoskim OPG-om. Samo neuk čovjek može 
htjeti slabog, nemoćnog susjeda. Budući da nam je stalo do napretka Ploča, evo, ovim 
putem javno se odričemo termoelektrane na plin u korist Grada Ploča. Nećemo im 
praviti konkurenciju niti im želimo biti rivali. Nama je stalo do gospodarski jakoga 
Grada Ploča. 

Ako je susjedna lokalna samouprava jača, to može samo koristiti svima oko nje. Mi 
želimo jak Grad Ploče, jer smo uz njega jakog i mi sami jači. Mi želimo da su Ploče jake, ali 
ne i pod cijenu ugroze cijele doline Neretve, ali i okolnih prostora. Dalje, ako  konsenzus svih 
Neretvana (ne samo Pločana) bude vizija doline Neretve bez bilo kakve termoelektrane na 
bilo kojem mjestu, mi i na nju pristajemo, jer smatramo da je narod onaj koji treba birati svoj 
put. 

Svih ovih mjeseci otkako smo preuzeli vlast u Gradu Metkoviću tražili smo 
zajedništvo s Gradom Pločama, zajedničke projekte gdje god smo mogli, u svakom sektoru. 
Tražili smo dijalog, komunikaciju, pozivali na sastanke. Nikada nismo od njih čuli da imaju 
namjeru napraviti inicijativu za termoelektranu na ugljen, od nekih smo čak dobivali i 
negativne odgovore na tu temu. Nikada o tome nisu razgovarali s čelnicima susjednih lokalnih 



samouprava, s kojima bi zbog blizine trebali imati konsenzus oko takvog važnog pitanja. Sad 
se nas optužuje da želimo podjele i prvenstvo. Prijatelji, tko je na kraju krio karte, tko je držao 
figu u džepu? 

 
Dragi Neretvani, Metković nikad nije bio neprijatelj Pločama niti će to biti. Ako smo 

ikada bili više prijateljski nastrojeni, onda je to ovih nekoliko mjeseci otkako MOST obnaša 
gradsku vlast u Metkoviću. Ali ne možemo mirno stajati dok, bez pitanja i bilo kakvog 
razgovora, gradska vlast grada Ploča u svoje ruke uzima sudbinu cijele Neretve. Ne želimo 
dijeliti prokletstvo hrvatskog naroda u kojem on čeka u tišini i šutke podnosi sve, dok ga 
ponovno ne podšišaju. Svi smo mi Neretva, svatko od nas ima neotuđivo pravo na dio zelenog 
raja ove doline. 

 
gradonačelnik Metkovića 

Božo Petrov 
 


